
Klimaminister ser mange gode grunde til at gå forrest
Klimaminister Dan Jør-
gensen er overbevist 
om, at man godt kan lave 
grøn omstilling, som ikke 
går ud over konkurrence-
evne og vækst.

KLIMA

AF LASSE EGE PEDERSEN

- Klimakrisen er langt, langt større 
og langt, langt mere omfattende end 
nogen krise, som vi tidligere har stå-
et overfor.

Sådan lød det fra klimaminister 
Dan Jørgensen (S), da han ridsede 
situationen op for lederne af landets 
erhvervsorganisationer på Marien-
borg. Han opfordrede til, at erhvervs-
livet nu aktivt går ind og leverer de 

løsninger, der skal til, så regeringen 
kan nå målet om 70 procents CO2-re-
duktion inden 2030.

- Nogle vil sige, at det er et meget
ambitiøst mål, som gør det lidt mere 
besværligt for os selv, end det egent-
lig burde være. Altså taget i betragt-
ning af, at Danmark kun står for 0,1 
procent af verdens CO2-udledning, 
sagde Dan Jørgensen.

Han påpegede, at han dog alligevel 
mener, at det giver mening for Dan-
mark at gå forrest.

- Går vi forrest, viser vi verden, at
man rent faktisk godt kan lave en 
grøn omstilling, som ikke går ud 
over konkurrenceevnen og er på be-
kostning af vækst og jobs, men hvor 
man faktisk opnår det modsatte. Alt-
så hvor grøn omstilling underbygger 
vækst og skaber jobs.

Eksportpotentiale
Derudover lød det fra Dan Jørgensen, 

at hvis Danmark går forrest, så får vi 
også udviklet ny teknologi og pro-
dukter, som også kan hjælpe resten 
af verden. Han påpegede, at der jo 
for eksempel er sket en hel del siden 
1991, hvor Danmark lavede sin første 
havvindmøllepark.

- I dag er der potentiale for hav-
vind til at kunne dække hele verdens 
elforbrug 11 gange, sagde klimami-
nisteren, og påpeger, at der lige nu 
på verdensplan er behov for inve-
steringer for 4.500 milliarder kroner 
i havvindmøller.

- Her var det os, der gik forrest, og
vi kan jo helt sikkert sige, at andre har 
lyttet efter. Danmark er et land, hvor 
vi mange gange har grebet de udfor-
dringer, der er. Og rigtigt mange af 
jer, som sidder her i dag (fra erhvervs-
organisationerne, red.) I leverer jo 
også løsninger, som I eksporterer til 
resten af verden, men I kan blive end-
nu bedre, sagde han.

Klimaminister Dan Jørgensen mener, at det giver god mening for Danmark at 
gå forrest i klimakampen. Foto: Lasse Ege Pedersen




